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KOMMUNSTYRELSEN 2021-05-19 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

Plats  Hagavägen 2A, Bjärred, samt digitalt via Teams   
Tid 2021-05-19, kl. 19:00-19.59 

 
 

Beslutande Robert Wenglén (M) 
Jerry Ahlström (M 
Per Bengtsson (S) 
Sofia Forsgren Böhmer (M) 
Eva Banheden Lindblad (M) 
Aron Regnéll (M) 
Richard Jerneborg (M) 
Martha Henriksson Witt (C) 
Sandra Pilemalm (L) 
Lisa Bäck (S) 
Rune Netterlid (S) 
Jimmy Ringström (SD) 
Kristina Thored (FB) 
 

ordförande 
vice-ordförande 
2:e vice-ordförande 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 

Övriga deltagare Fredrik Axelsson (M) 
Susanne Borgelius (M) 
Lennart Månsson (M) 
Carin Hansson (M) 
Emma Köster (M) 
Lars-Göran Svensson (C) 
Jonas Benke (L) 
Anna-Karin Davidsson (KD) 
Lennart Nilsson (S) 
Pia Johnson (S) 
Ingrid Ascard (MP) 
Oscar Sedira (SD) 
Katarina Pelin 
Maria Zingmark 
Helena Sääf 

 

ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
kommundirektör 
kommunsekreterare 
mark- och exploateringschef, §§ 61-66 

Utses att justera Per Bengtsson  

Justeringens plats 
och tid 

Lomma kommunhus, 2021-05-26 
 
 

Paragraf  
§61-§74 

Underskrifter Sekreterare   

  Maria Zingmark 
 Ordförande   

  Robert Wenglén 
 Justerande  

 
 

  Per Bengtsson 
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ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
Beslutande organ Kommunstyrelsen  

Sammanträdesdatum 2021-05-19   

Paragrafer §61-§74   

Datum när anslaget 
sätts upp 

2021-05-28 Datum när anslaget  
tas ned 

2021-06-19 

Förvaringsplats för  
protokollet 

Kommunhuset i Lomma   

 
Underskrift 
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KS § 61    
 
 

Meddelanden och delegationsbeslut 

 
Ärendebeskrivning 
Föreligger förteckning över beslut fattade på grund av delegationsuppdrag: 
 
Delegationsbeslut fattade av kanslichefen och delegat på kansliavdelningen 
nr 22-29/21 Beslut om inhämtande av yttranden från övriga nämnder och styrelser 

och beslut om överlämnande för handläggning 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande 
nr 4/21  Beslut om uppdrag till Lomma kommuns ombud inför förestående 

årsstämma i SYSAV 2021 
 KS/KF 2021:99.042 
nr 5/21  Beslut om uppdrag till Lomma kommuns ombud inför förestående 

årsstämma i Kommuninvest 
 KS/KF 2021:95.042 
nr 6/21  Beslut om beviljande av tillstånd att använda kommunens heraldiska 

vapen 
 KS/KF 2021:107.105 
nr 7/21  Beslut om uppdrag till Lomma kommuns ombud inför förestående 

årsstämma i Öresunds vattenvårdsförbund 
 KS/KF 2021:48.042 
 
Delegationsbeslut fattade av kommundirektören 
nr 3/21  Beslut om rättegångsfullmakt gällande Pråmlyckan 
 KS/KF 2016.362.410 
 
Delegationsbeslut fattade av ekonomichefen 
nr 9/21  Beslut angående tecknande av leasingavtal avseende fordon 
 KS/KF 2019:127.060 
 
Delegationsbeslut fattade av HR-chefen 
nr 29-30/21  Beslut om kommunal tjänstepension 
 KS/KF 2021:20.002 
nr 31/21  Beslut om efterlevnadpension 
 KS/KF 2021:20.002 
nr 32/21  Beslut om Ålderspension 
 KS/KF 2021:20.002 
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Protokoll från sammanträde 2021-04-21, 2021-04-28 och 2021-05-05 med 
kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Protokoll från sammanträde 2021-05-05 med planledningsgruppen 
 
Protokoll från sammanträde 2021-04-22 med kommunfullmäktige 
 
Föreligger förteckning över meddelanden: 
 
Protokollsutdrag från BUN § 35/2021-05-04 avseende beslut om lokalbehovsplan, 
KS/KF 2021:143.290 
 
Protokollsutdrag från SN § 30/2021-05-04 avseende handlingsplan för ekonomi i 
balans, KS/KF 2021:119.042 
 
Protokoll från sammanträde med Kommunala funktionshindersrådet 2021-04-16, 
KS/KF 2021:121.103 
 
Minnesanteckningar förda vid ägarsamråd i Sysav 2021-03-30, KS/KF 2021:94.106 
 
Protokoll från styrelsemöte i Sydvästskånes grundvattenkommitté, SSGK, 2021-02-16, 
KS/KF 2021:138.106 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse från kansliavdelningen 
 
Förslag till beslut 
‒ Kommunstyrelsen lägger delegationsbesluten och meddelandena till handlingarna 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 62   KS KF/2021:115 - 012 
 
 

Verksamhetsplan 2021, kommunövergripande verksamhet 

 
Ärendebeskrivning 
Varje år ska en verksamhetsplan upprättas för respektive förvaltning upprättas efter 
det att nämndsplanen blivit antagen. Verksamhetsplan år 2021 för 
kommunövergripande verksamhet är upprättad och lämnas till kommunstyrelsen för 
hörande. Därefter fastställer förvaltningschef verksamhetsplanen.  
 
Kommunstyrelsen fastställde i januari 2021 kommunstyrelsen nämndsplan.  
Därefter ska, enligt kommunens styr- och kvalitetssystem, förvaltningen upprätta en 
verksamhetsplan. Denna plan upprättas av förvaltningschefen och ska bland annat 
spegla organisationen och dess uppdrag, arbete och aktiviteter för att genomföra de 
politiska målen samt andra frågor som kommunledningskontoret kommer att fokusera 
på under året.   
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-05, § 94. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-05 § 94 
‒ Skrivelse 2021-04-15 från kommunledningskontorets förvaltningschef 
‒ Nämndsplan för kommunstyrelsen 2021 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Verksamhetsplan har tagits upp för hörande hos Kommunstyrelsen 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Samtliga avdelningschefer på kommunledningskontoret 
Planeringschef 
Samhällsbyggnadschef 
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KS § 63   KS KF/2020:82 - 041 
 
 

Finansiering av implementering av budget- och prognosverktyg i 
beslutsstödsystemet 

 
Ärendebeskrivning 
Lomma kommun har beslutat att införa ett beslutsstödsystem för att förbättra stödet 
till cheferna genom ett samlat system för uppföljning och analys av verksamhet, 
ekonomi och personal. Under våren 2020 gjordes upphandling av leverantör samt 
rekrytering av projektledare. Under hösten 2020 påbörjades utveckling och 
implementering. 
 
För att ytterligare förbättra stödet för cheferna föreslås en implementering av 
modulen budget och prognos som kommer att möjliggöra en större förståelse och ett 
ökat ansvarstagande i budget- och prognosarbetet. För finansiera detta föreslås en 
omdisponering av medel från KS förfogande, övrigt, 2021 på 600 tkr till 
kommunstyrelsen. 
 
Ekonomiavdelningen redogör i skrivelse 2021-05-05 för ärendet. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12, § 103. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 § 103 
‒ Skrivelse 2021-05-05 från ekonomiavdelningen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ För att finansiera implementering av budget- och prognosverktyg inom 

beslutsstödsystemet omdisponeras 600 tkr från kommunstyrelsens medel till 
förfogande, övrigt, till kommunstyrelsen. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Ekonomiavdelningen 
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KS § 64   KS KF/2020:270 - 001 
 
 

Förslag till bemyndigande gällande utfärdande av föreskrifter om 
förbud mot att vistas på särskilt angivna platser 

 
Ärendebeskrivning 
Enligt lagen (2021:4) om särskilda begränsningar för att förhindra spridning av 
sjukdomen covid-19 får regeringen eller den kommun som regeringen bestämmer 
meddela föreskrifter om förbud mot att vistas på en särskilt angiven plats om det på 
platsen finns en påtaglig risk för trängsel.  
 
För att kommunen vid behov ska kunna utfärda sådana föreskrifter utan det dröjsmål 
det skulle innebära att handlägga ärendet som ett ordinarie ärende till 
kommunfullmäktige föreslår kommunledningskontoret i skrivelse 2021-04-22 att 
kommunstyrelsen ska bemyndigas att utfärda föreskrifter om förbud att vistas på 
särskilt angivna platser. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-05, § 95. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-05 § 95 
‒ Skrivelse 2021-04-22 från kommunledningskontoret 
‒ Regeringens proposition 2020/21:79 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunstyrelsen bemyndigas att, med stöd av 13 § lag (2021:4) om särskilda 

begränsningar för att förhindra spridning av sjukdomen covid-19 och 8 kap. 1 § 
förordningen (2021:8) om särskilda begränsningar för att förhindra spridning av 
sjukdomen covid-19, utfärda tillfälliga föreskrifter om förbud att vistas på särskilt 
angivna platser. 

‒ Föreskrift om förbud att vistas på en särskilt angiven plats utfärdad av 
kommunstyrelsen ska vara tidsbegränsade och enbart gälla för den period eller de 
tider som det bedöms föreligga en påtaglig risk för trängsel. 

‒ Det område som föreskriften gäller ska vara ett på karta tydligt markerat och 
avgränsat område. 

‒ Om påtaglig risk för trängsel inte längre föreligger på den plats som föreskriften 
gäller ska beslut fattas om att föreskriften ska upphävas i förtid. 

‒ Beslut om utfärdande av föreskrift om förbud att vistas på en särskilt angiven plats 
och beslut om att sådan föreskrift ska upphävas i förtid ska anmälas till närmast 
följande kommunfullmäktigesammanträde. 

‒ Denna rätt för kommunstyrelsen att utfärda föreskrifter enligt ovan gäller till och 
med 2021-09-30. 
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______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunfullmäktige 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 9 (22) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2021-05-19 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

 
 
 
KS § 65   KS KF/2021:124 - 003 
 
 

Förslag till revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning och 
kommunstyrelsens och övriga nämnders reglementen för att möjliggöra 
justering av protokoll med elektronisk signatur 

 
Ärendebeskrivning 
Som ett led i införandet av en helt digital ärendehanteringsprocess i Lomma kommun 
föreslår kommunledningskontoret i skrivelse 2021-04-21 att kommunfullmäktiges, 
kommunstyrelsens och övriga nämnders sammanträdesprotokoll ska justeras med 
elektronisk signatur. För att möjliggöra detta föreslår kommunledningskontoret att 
kommunfullmäktiges arbetsordning, kommunstyrelsens och övriga nämnders 
reglementen revideras. 
 
För att möjliggöra justering av protokoll med elektronisk signatur föreslår 
kommunledningskontoret att de föreslagna revideringar görs i kommunfullmäktiges 
arbetsordning och kommunstyrelsens och övriga nämnders reglementen enligt 
följande: 
Kommunfullmäktiges arbetsordning § 19 
Kommunstyrelsens reglemente § 33  
Barn- och utbildningsnämndens reglemente § 19, 
Kultur- och fritidsnämndens reglemente § 19, 
Miljö- och byggnadsnämndens reglemente § 10, 
Socialnämndens reglemente § 19, 
Tekniska nämndens reglemente § 19, 
Valnämndens reglemente § 16, 
Krisledningsnämndens reglemente § 18. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-05, § 96. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-05 § 96 
‒ Skrivelse 2021-04-21 från kommunledningskontoret 
‒ Kammarrätten i Göteborg, Dom 2014-09-24, mål nr 3459-14 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Följande formulering läggs till kommunfullmäktiges arbetsordning och 

kommunstyrelsens/nämndernas reglementen: 
 
”Ordföranden bestämmer tid för justeringen av protokollet. Protokollet justeras 
om inte hinder föreligger med elektronisk signatur.”  
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‒ I kommunfullmäktiges arbetsordning stryks formuleringen ”Ordföranden 
bestämmer tid och plats för justering av protokollet från sammanträdet.” 

 
‒ I miljö- och byggnadsnämndens reglemente stryks formuleringen ”Protokollet 

justeras av ordförande och en ledamot och ordföranden bestämmer tid och plats 
för denna.”  

 
‒ I miljö- och byggnadsnämndens reglemente ersätts formuleringen ” Miljö- och 

byggnadsnämnden kan besluta att en paragraf i protokollet ska justeras 
omedelbart. Paragrafen bör redovisas skriftligt, innan nämnden justerar den.” 
med formuleringen ”Nämnden kan besluta att en paragraf i protokollet ska 
justeras omedelbart. Paragrafen ska redovisas skriftligt vid sammanträdet och 
justeras av ordföranden och en ledamot.” 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunfullmäktige 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 11 (22) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2021-05-19 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

 
 
 
KS § 66   KS KF/2021:89 - 214 
 
 

Exploateringsavtal för Lomma 25:1 (Trädgårdsstaden) 

 
Ärendebeskrivning 
Exploateringsavtal avseende del av Lomma 25:1 m.fl., Lomma Hamn, Trädgårdsstaden 
samt överlåtelse av mark genom köp respektive överenskommelse om 
fastighetsreglering föreslås tecknas mellan Lomma kommun och Byggnadsfirma 
Claesson & Anderzén HB i syfte att reglera genomförandet av detaljplanen för del av 
Lomma 25:1 m.fl, Lomma Hamn, Trädgårdsstaden. Exploateringsavtalet reglerar bland 
annat marköverföringar och ersättningar för utbyggnaden av allmänna anläggningar 
(gator, parker etc.). 
 
Mark- och exploateringsavdelningen redogör i skrivelse 2021-04-29 för ärendet. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12, § 98. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 § 98 
‒ Skrivelse 2021-04-29 från mark- och exploateringsavdelningen 
‒ Förslag till ”Exploateringsavtal avseende del av Lomma 25:1 m.fl., Lomma Hamn, 

Trädgårdsstaden samt överlåtelse av mark genom köp respektive 
överenskommelse om fastighetsreglering” 

‒ ”Ramavtal angående Lomma Hamn samt avtal om överlåtelse av mark”, tecknat 
2006-06-20 

 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige godkänner föreliggande ”Exploateringsavtal avseende del av 

Lomma 25:1 m.fl., Lomma Hamn, Trädgårdsstaden samt överlåtelse av mark 
genom köp respektive överenskommelse om fastighetsreglering” mellan Lomma 
kommun och Byggnadsfirma Claesson & Anderzén HB. 

‒ Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsens ordförande att i förening med 
kommundirektören underteckna ovan nämnda avtal. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Kommunfullmäktige 
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KS § 67   KS KF/2017:26 - 219 
 
 

Detaljplan för del av Bjärred 9:1 m.fl. i Bjärred, Lomma kommun - 
beslut om planuppdrag (Bjärreds Vångar, etapp 1) 

 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen godkände 2020-06-17 Start PM Bjärreds vångar för exploatering av 
området Bjärreds vångar och gav planeringsavdelningen i uppdrag att återkomma med 
framskrivning av planuppdrag för etapp 1. Syftet med detaljplanen för del av Bjärred 
9:1 m.fl. är att bidra till den fortsatta utvecklingen av Bjärred och är en del av 
kommunens strategi för utveckling av den norra kommundelen. 
 
Visionen är att skapa en plats som kombinerar naturlandskapet med en attraktiv och 
levande boendemiljö som tar utgångspunkt i Bjärreds gröna identitet och utvecklar 
och bygger vidare på det unika i området. Bjärreds nya stadsdel ska vara en plats med 
starka kopplingar och möten mellan människor, platser och områdets attraktioner. 
Ledord för projektet ska vara attraktiv, hållbar och innovativ. 
 
Planeringsavdelningen redogör i skrivelse 2021-04-26 för förslaget. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12, § 100. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 § 100 
‒ Skrivelse 2021-04-26 från planeringsavdelningen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar åt planeringsavdelningen att upprätta förslag till 

detaljplan för del av Bjärred 9:1 m.fl. i Bjärred, Lomma kommun samt att teckna 
plankostnadsavtal med sökanden. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Planeringsavdelningen 
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KS § 68   KS KF/2021:93 - 210 
 
 

Upphävande av tomtindelningsplan för Lomma 35:51 m.fl. och del av 
Lomma 34:1 i Lomma, Lomma kommun - beslut om uppdrag (Kvarteret 
Klyvaren) 

 
Ärendebeskrivning 
En förfrågan om planläggning har kommit in från ägare till Lomma 35:51 om att 
upphäva den del av en tomtindelningsplan som täcker fastigheten Lomma 35:51 samt 
en liten, i söder angränsande, del av fastigheten av den kommunala fastigheten 
Lomma 34:1.  
 
Planeringsavdelningen redogör i skrivelse 2021-04-30 för förslaget. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12, § 101. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 § 101 
‒ Skrivelse 2021-04-30 från planeringsavdelningen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar åt planeringsavdelningen att upprätta förslag för 

upphävande av tomtindelningsplanen Karta öfver kvarteret nr X Klyfvaren inom 
lägenheten Fiskarelyckan nr 1 i den del ärendet berör samt att teckna 
plankostnadsavtal med sökanden. 

 
______________________ 
 
Sändlista: 
Planeringsavdelningen 
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KS § 69   KS KF/2019:245 - 315 
 
 

Parkeringsstrategi för cykel och bil i Lomma kommun och 
parkeringsnorm för cykel och bil i Lomma kommun - beslut om 
antagande 

 
Ärendebeskrivning 
En ny parkeringsstrategi och en ny parkeringsnorm har tagits fram för Lomma 
kommun. Dokumenten tas nu upp för beslut om antagande. Berörda parter är, 
förutom kommunstyrelsen, de kommunala nämnderna och HSO Lomma. 
Parkeringsnormen kommer även att påverka exploatörer verksamma inom Lomma 
kommun. 
 
Planeringsavdelningen redogör i skrivelse 2021-04-29 att syftet med en ny 
parkeringsstrategi och parkeringsnorm för kommunen är att uppdatera 
parkeringsnormen och att ta fram en ny planeringsstrategi gällande parkering för att 
möta generella förändringar i vårt samhälle så väl som ändrade lokala förändringar. 
Framtagandet av en ny parkeringsstrategi och parkeringsnorm är, enligt 
planeringsavdelningen, också en pusselbit i att driva omställningen mot ett mer 
hållbart och attraktivt samhälle i linje med de mål och riktlinjer som kommunen redan 
har antagit. 
 
Vid arbetsutskottets sammanträde lämnar planarkitekt Peter Hultin en redogörelse. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12, § 99. 
 
Beslutsunderlag  
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 § 99 
‒ Skrivelse 2021-04-29 från planeringsavdelningen 
‒ Parkeringsstrategi för cykel och bil i Lomma kommun 2021-04-29  
‒ Parkeringsnorm för cykel och bil i Lomma kommun 2021-04-29  
‒ Samrådsredogörelse 2021-04-29  
‒ Konsekvensutredning 2021-04-29 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige antar, efter revidering med av kommunstyrelsens givna 

direktiv, förslag till parkeringsstrategi för cykel och bil i Lomma kommun samt 
förslag till parkeringsnorm för cykel och bil i Lomma kommun, daterade 2021-04-
23. 

______________________ 
Sändlista: 
Kommunfullmäktige 
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KS § 70   KS KF/2021:55 - 121 
 
 

Antagande av befolkningsprognos för Lomma kommun 2021-2026 med 
utblick mot år 2031 

 
Ärendebeskrivning 
Ny befolkningsprognos för Lomma kommun har utarbetats. Prognosen utgår från 
dagens befolkningsfördelning med förväntningar om födelsetal och dödlighetstal samt 
flyttnetto till följd av främst bedömt bostadsbyggande. Under innevarande år kommer 
inget större bostadsprojekt att ha inflyttning. 
 
Årets befolkningsprognos utgår från att byggandet i kommunen till 100 % genomförs 
enligt uppskattat byggande under år 2021 och 2022, 2023 till 90 % samt därefter till 
80% de följande åren. 
 
Jämfört med prognosen 2020 finns vissa skillnader, dessa beror främst beror på 
förändrad utbyggnadstakt i Lomma hamn, denna styrs av exploatörerna. 
 
Den 6-åriga befolkningsprognosen har kompletterats med en utblick mot år 2031. 
Denna långsiktiga framskrivning bygger på förväntade förändringar av dagens 
befolkning samt konsekvenser av fortsatt bostadsbyggande med utgångspunkt i 
kommunens översiktliga planering. Fram till 2027 förväntas bostadsbyggandet i den 
södra kommundelen vara högre än i den norra kommundelen, därefter förväntas att 
byggnationen i den norra och södra kommundelen är ungefär lika stort. De större 
projekten fram till 2027 är: Bjärreds Vångar första etappen, Lomma Centrum norra, 
samt fortsatt byggnation i Lomma hamn med Trädgårdsstaden och JMs återstående 
kvarter. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2021-05-05, § 9. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2021-05-05 § 9 
‒ Skrivelse 2021-04-24 från planeringsavdelningen 
‒ Befolkningsprognos för Lomma kommun 2021-2025 med utblick mot 2031 
‒ Bostadsbyggande, inflyttningsklara bostäder uppdelat på kommundel 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att bifogad prognos ska gälla som underlag inom 

kommunen i budgetarbete och verksamhetsplanering, tills ny prognos framtages. 
______________________ 
Sändlista: 
Planeringsavdelningen 
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KS § 71   KS KF/2019:365 - 010 
 
 

Godkännande av rapporten "Förstudie förbindelse över Lödde å 2020" 

 
Ärendebeskrivning 
Planeringsavdelningen fick 2020 i uppdrag av kommunstyrelsen att utreda 
möjligheterna för en gång- och cykelförbindelse över Lödde å mellan Lomma och 
Kävlinge kommuner. 
 
Syftet med förstudien är att möjliggöra val för fortsatt arbete genom att sammanställa 
tidigare kunskap, juridiska förutsättningar samt att göra ny kunskapsinhämtning kring 
geotekniska förutsättningar, klimatförändringens inverkan på området, påverkan på 
markägarintressen eller andra enskilda intressen, anslutningsvägar samt tekniska 
lösningar. Utredningen identifierar även översiktliga direkta och indirekta effekter som 
en ny förbindelse kan medföra på landskapsbild, naturmiljö, områdesskydd, 
kulturmiljö, rekreation och friluftsliv samt påverkan på området i anläggningsskedet. 
Detta för att tydliggöra behov av fortsatt fördjupning inför bland annat 
tillståndsprocesser. 
 
Projektet ”Förstudie – förbindelse över Lödde å” har pågått från september 2020 till 
och med december 2020. Under början av 2021 har sedan rapporten sammanställts. 
Arbetet har skett i samarbete med Kävlinge kommun som också delfinansierat arbetet 
med halva kostnaden. Dialog med berörda fastighetsägare har skett genom 
telefonsamtal, brev och en enkät som kunde besvaras anonymt. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2021-05-05, § 10. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2021-05-05 § 10 
‒ Skrivelse 2021-04-26 från planeringsavdelningen 
‒ Rapport ”Förstudie förbindelse över Lödde å 2020” 
‒ Markteknisk undersökning 
‒ Tekniskt PM 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen godkänner rapporten ”Förstudie förbindelse över Lödde å 

2020”. 
‒ Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att fördjupa 

utredningen i alternativ 1. 
______________________ 
Sändlista: 
Samhällsbyggnadsförvaltningen, Planeringsavdelningen 
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KS § 72    
 
 

Beslut om deltagande i regional cykelled Lomma - Kristianstad 

 
Ärendebeskrivning 
Lomma kommun har blivit tillfrågade av Region Skåne om intresse finns att delta i en 
regional cykelled med sträckningen Lomma – Kristianstad. Lomma tätort skulle utgöra 
den regionala ledens startpunkt vilket gör att mycket fokus hamnar på just Lomma i 
marknadsföringen av leden. Projektet är initierat av Region Skåne och syftet med att 
skapa regionala cykelleder som kompletterar de befintliga nationella lederna, är 
förbättrad hälsa och rekreationsmöjligheter för både lokalbefolkningen och 
cykelturister. Dessutom hoppas man kunna bidra till att olika företag ut med lederna 
kan dra nytta av cyklisterna på sträckan. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2021-05-05, § 11. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2021-05-05 § 11 
‒ Skrivelse 2021-04-28 från planeringsavdelningen 
‒ Underlag från Region Skåne 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun beslutar att delta i den regionala cykelleden Lomma - 

Kristianstad. 
 
______________________ 
 
Sändlista: 
Region Skåne 
Planeringsavdelningen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 18 (22) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2021-05-19 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

 
 
 
KS § 73   KS KF/2021:100 - 212 
 
 

Yttrande över Staffanstorps översiktsplan 

 
Ärendebeskrivning 
Staffanstorp kommun har översänt förslag till ny översiktsplan för möjligheten att 
inkomma med synpunkter inför granskning/utställning. Granskningen är den andra av 
två formella tillfällen då det finns möjlighet att lämna synpunkter på planförslaget. 
Granskningen pågår mellan 2021-03-29 – 2021-06-14. 
 
Förslaget till översiktsplan har fått namnet Översiktsplan 2020-2040. 
Granskningshandlingen är en vidareutveckling av samrådshandlingen. I 
granskningsförslaget har den fördjupade översiktsplanen för Flackarp-Höjebromölla, 
som även den varit på samråd sommaren 2019, arbetats in i den 
kommunövergripande översiktsplanen. Genom den nya översiktsplanen menar 
kommunen att behovet av bostäder och arbetsplatser tillgodoses samtidigt som 
Staffanstorps småstadskänsla stärks genom att man förtätar och växer i stations- och 
hållplatsnära lägen. 
 
Gällande handlingar består av Översiktsplan del 1 och del 2 samt Samrådsredogörelse 
för både översiktsplanen och den fördjupade översiktsplanen för Flackarp-
Höjebromölla och tillhörande yttranden i bilaga A och B samt en 
Miljökonsekvensbeskrivning. 
 
Planeringsavdelningen har i skrivelse 2021-04-28 lämnat förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2021-05-05, § 12. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2021-05-05 § 12 
‒ Skrivelse 2021-04-28 från planeringsavdelningen 
‒ Skrivelse från Staffanstorps kommun ”Underrättelse” 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 

Översiktplaneföreslaget samråddes sommaren 2019 och Lomma kommun 
yttrande sig då angående trafik, bebyggelse och mellankommunala vattenfrågor. 
Flera av de synpunkter som kommunen inkom med i samrådsskedet är inte längre 
aktuella då planförslaget delvis omarbetats. Följande synpunkter kvarstår dock: 
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Bebyggelse 
Det är positivt att förslaget på ny översiktsplan innebär att mindre mark tas i 
anspråk än i tidigare översiktsplan, genom att i första hand förtäta befintlig 
bebyggelse snarare än att bebygga jordbruksmark. Fokuset på att förbättra 
kollektivresor är även positivt för den regionala utvecklingen och stärker även 
MalmöLundregionen. Ytterligare byggnation längs väg 108 riskerar dock att 
ytterligare försvåra en redan idag ansträngd trafiksituation. 

 
Mellankommunala vattenfrågor 
Dagvatten, flöden samt vattenkvalitetspåverkande utsläpp är viktiga aspekter att 
hantera i fysisk planering. En viss förbättring har skett sedan samrådsförslaget, 
men många synpunkter kvarstår sedan tidigare. Vi vill åter trycka på vikten av att 
Lommabukten är en recipient till Staffanstorp. Detta måste synliggöras. Åarnas 
vatten är den största påverkansfaktorn för vattenförekomsten Lommabukten och 
det är helt omöjligt att uppnå god status i denna vattenförekomst utan 
uppströmskommunernas gemensamma ansträngningar. 

 
Trots nya skrivningar som gjorts för att synliggöra dagvattenfrågan i handlingarna 
så ges dessa fortfarande inte den dignitet som krävs för att säkerställa att ny 
bebyggelse inte bidrar till ökade flöden eller risker för nedströms liggande marker. 
Detta är inte tillräckligt säkerställt i mark- och vattenvändningen och 
ställningstagandena behöver synliggöras även ytmässigt på ett tydligare sätt även i 
kartmaterialet. Höje å avrinningsområde är idag ett relativt problematiskt område 
ur planeringssynpunkt att planera exploateringsområden i. Detta eftersom ca 10 % 
av området redan idag är hårdgjort av tätorter, jordbruksmarken en av världens 
bördigaste och Höje å, som är ett relativt litet vattendrag, ska hantera stora 
flödestoppar och föroreningar som kommer från såväl tätorternas dagvatten som 
lantbrukets markavvattning. Flera utredningar som gjorts genom åren visar att 
flera miljoner kubikmeter vatten behöver fördröjas i avrinningsområdet med 
dagens förhållanden och exploateringsgrad. Till detta ska läggas den kommande 
problematiken med ökande skyfall och längre perioder av såväl torka som 
nederbörd. Detta ställer stora krav på vattenhanteringen i exploateringsområdena 
om man ska kunna använda marken för så många ändamål och med så stora 
värden som riskeras i ett extremväderscenario. Om inte ambitionerna när det 
gäller dagvattenhantering lyfts upp på översiktsplanenivå är det stor risk att dessa 
frågor hamnar långt ner på agendan när det väl kommer till utbyggnad med 
resultatet att det byggs för tätt utan tillräckligt utrymme för att rena och fördröja 
dagvatten. Det är av vikt att även möjligheten att fördröja och rena dagvatten från 
befintlig bebyggelse ses över. 

 
Planen behöver alltså tydliggöra vilka markanspråk som behövs, inom vilken 
tidsperiod man tänker sig att vattenfrågan då är hanterad, vilka visioner man har 
för att lösa frågan i ett ännu längre perspektiv och hur detta ska förvaltas genom 
hela processen. Detta behöver göras med tydliga beräkningar för flöden och 
förväntad kapacitet av åtgärderna. Utgångspunkten behöver vara att planen ska 
förbättra dagens situation, inte enbart minska försämringen. 
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Det är positivt att Staffanstorp har tagit fram en översvämningsutredning i form av 
en blåplan, men dess slutsatser finns inte integrerade i översiktsplanen, något som 
då förminskar blåplanens betydelse för den fysiska planeringen. 

 
______________________ 
 
Sändlista:  
Staffanstorps kommun 
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KS § 74   KS KF/2021:134 - 101 
 
 

Nämndinitiativ från Per Bengtsson (S), Lisa Bäck (S) och Rune Netterlid 
(S) avseende förslag om att ansöka om aviserat statsbidrag för fler 
sommarjobb till ungdomar 

 
Ärendebeskrivning 
Per Bengtsson (S), Lisa Bäck (S) och Rune Netterlid (S) har 2021-04-28 inkommit till 
kommunstyrelsen med ett nämndinitiativ, där de föreslår att kommunstyrelsen ska ge 
kommunledningskontoret i uppdrag att skyndsamt ansöka om statsbidrag för att 
utöka antalet sommarjobb till ungdomar i kommunen. 
 
Regeringen har i vårdändringsbudgeten för 2021 avsatt 180 miljoner kronor för att 
stärka kommunernas möjligheter att skapa sommarjobb för ungdomar. 
Arbetsförmedlingen har fått i uppdrag att fördela medlen till kommunerna. 
 
Kommunledningskontoret konstaterar i skrivelse 2021-05-03 att Lomma kommun har 
tidigare år ansökt om stadsbidrag för att utöka antalet sommarjobb för ungdomar i 
kommunen. Under föregående år och innevarande år har det, enligt 
kommunledningskontoret, varit svårt att hitta lämpliga ferieplatser på grund av 
pandemin, vilket, enligt kommunledningskontoret, innebär att kommunen inte har 
kunnat fylla de platser som kommunen har budgeterat för. Antalet ferieplatser 
begränsas, enligt kommunledningskontoret, av att kommunen under pandemin inte 
har kunnat erbjuda ferieplatser till ungdomar under 18 år i barnomsorg och 
äldreomsorg. Antalet ferieplatser begränsas vidare, enligt kommunledningskontoret, 
av att det på varje feriearbetsplats måste finnas en tillgänglig handledare. Eftersom 
kommunen ansvarar för arbetsmiljön har kommunen, enligt 
kommunledningskontoret, inte heller haft möjlighet att erbjuda ferieplatser inom 
privat näringsliv och föreningsverksamhet.  
 
Då beviljande av statsbidrag för ett ökat antal sommarjobb för ungdomar inte ökar 
utbudet av tillgängliga ferieplatser i kommunen föreslår kommunledningskontoret att 
kommunstyrelsen ska avslå nämndinitiativet. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12, § 102. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2021-05-12 § 102 
‒ Skrivelse 2021-05-03 från kommunledningskontoret 
‒ Nämndinitiativ från Per Bengtsson (S), Lisa Bäck (S) och Rune Netterlid (S), 

inkommet 2021-04-28 
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Överläggning 
Per Bengtsson (S) yrkar att nämndinitiativet ska bifallas. 
 
Ordförande Robert Wenglén (M) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta att 
nämndinitiativet ska anses besvarat. 
 
Sandra Pilemalm (L) yrkar att ärendet ska återremitteras med anledning av att det 
finns faktafel, statsbidraget är redan sökt. Det nya svaret ska innehålla en beskrivning 
av hur statsbidraget används för att komma så många ungdomar som möjligt till del. 
 
Robert Wenglén yrkar avslag på Per Bengtssons och Sandra Pilemalms yrkande. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden Robert Wenglén (M) ställer först proposition på frågan ska ärende 
återremitteras eller avgöras idag, vartefter kommunstyrelsen beslutar avgöra ärendet 
vid dagens sammanträde. 
 
Därefter ställer ordförande proposition på sitt eget yrkande mot Per Bengtssons 
yrkande, vartefter kommunstyrelsen beslutar i enlighet med ordförandens yrkande. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande: 
‒ Kommunstyrelsen anser att Per Bengtssons (S), Lisa Bäcks (S) och Rune Netterlids 

(S) nämndinitiativ om ansökan om statsbidrag för utökat antal sommarjobb till 
ungdomar med hänvisning till att kommunen under pågående pandemi inte har 
lyckats hitta så många ferieplatser som kommunen har budgeterat för anses 
besvarat. 

‒ Kommunstyrelsen uppdra åt kommundirektören att inför nästa sommar kartlägga 
verksamheternas behov av sommarjobbande till ungdomar samt i god tid planera 
inför sommaren. 

 
Reservation 
Per Bengtsson, Lisa Bäck (S) och Rune Netterlid (S) reserverar sig. 
 

./. Bilaga 
 
______________________ 
 
Sändlista:  
Kommundirektören 
Per Bengtsson 
Lisa Bäck 
Rune Netterlid 
 
 


